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SDP se suma a la demanda de 
tenir una unitat de radioteràpia

POLÍTICA

Progressistes-SDP se suma 
a la demanda reiterada de 
l’Associació Andorrana 
contra el Càncer (Assandca) 

de tenir una unitat de radioteràpia 
al país. Tal com va recordar la mem-
bre del comitè Elisabet Zoppetti, la 
instal·lació d’un centre d’aquestes 
característiques a Andorra era una 
promesa electoral de Demòcrates, 
que pocs dies després que el nou mi-
nistre de Salut, Joan Martínez Bena-
zet, prengués possessió del càrrec, 
«va quedar en res». «És més, el 30 de 
novembre del 2018, el govern de To-
ni Martí va anunciar que la unitat 
de radioteràpia estaria enllestida el 
2020 i que era una obligació del Go-
vern fer-la costés el que costés», va 
afegir Zoppetti. Unes declaracions 
que, finalment, mai es van materi-
alitzar i que per a SDP són «una ver-
gonya» i «una presa de pèl». En rela-
ció amb la justificació de Benazet en 
què assegura que a l’Executiu «no li 
preocupa la despesa econòmica que 
suposi la màquina, sinó que el que 
vol és oferir el millor servei», Zoppet-
ti va afirmar que l’última tecnologia 
en aquest tractament es troba «a Ma-
drid i París», de manera que «envi-
ant els malalts a Barcelona i Tolosa 
no els oferim el millor». 

33 Cristina Montolio, Josep Lluís Donsión i Elisabet Zoppetti, ahir a la seu de Progressistes-SDP.
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El partit proposa una 
màquina de rènting 
que abasteixi el Pirineu

VICTORIA GÓMEZ PÉREZ
ANDORRA LA VELLA

Així, des d’SDP el que es propo-
sa és aconseguir un contracte amb 
una empresa de rènting que llogui 
aquesta mena d’aparells i que, un 
cop l’últim model queda obsolet, 
la mateixa companyia el substitu-
eix per la nova versió. «La rendibili-
tat mai pot ser una excusa en temes 
sanitaris», va considerar la progres-
sista, tot posant en relleu les conse-
qüències negatives psicològiques i 
físiques que comporta un viatge de 
400 quilòmetres (anada i tornada en 
un dia) després d’una sessió de radio-
teràpia. Aquesta màquina llogada, a 

més, podria donar servei a la pobla-
ció d’Andorra, però també a la del Pi-
rineu de banda i banda de la fronte-
ra, «i fins i tot, fer-se extensiva fins a 
Lleida, on actualment tampoc hi ha 
una unitat». «Es podria arribar a un 
acord similar al que ja tenim amb la 
diàlisi», va exemplificar. 

Amb tot, SDP va celebrar l’èxit 
que va suposar la Caminada contra 
el càncer de diumenge, en la qual 
van participar 1.300 persones, in-
cloent-hi el cap de Govern, que «va 
mostrar molta empatia», però per 
als progressistes «no és suficient». H

@victoriagomezp_

PANDÈMIA MUNDIAL

La xifra d’aules so-
ta vigilància activa 
ha augmentat en 
tres en les darreres 
hores i, d’aquesta 

manera, de les 10 que hi havia 
dilluns s’ha passat a 13, dues de 
les quals estan en vigilància acti-
va total (amb tots els alumnes aï-
llats) i 11 en parcial. També s’in-
crementa la xifra de classes que 
estan en vigilància passiva que 
passen de les 11 a 12. Aquestes 
van ser les xifres facilitades ahir 
pel Ministeri de Salut en una jor-
nada en què es van detectar nou 
casos i en què els actius se situen 
en 91. D’aquesta manera, des de 
l’inici de la pandèmia han em-
malaltit 15.434 persones i es re-
gistren un total de 15.213 altes. 
Pel que fa a la pressió sanitària, 
no hi ha cap persona ingressada a 
l’hospital i la xifra de defuncions 
es manté estable en 130. Quant 
al pla de vacunació, continua el 
degoteig de vaccins administrats 
que ja arriben a 108.083, 54.678 
en primeres dosis, 53.113 en se-
gones i 292 en terceres. H

Tres aules 
més sota 
vigilància 
activa
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33 Realització d’un test d’antígens.

ARXIU ANA

Zoppetti planteja 
arribar a un acord 
similar al que es té avui 
amb el servei de diàlisi 
que es fa a l’hospital

GOVERN D’ANDORRA

33 El ministre de Presidència, Economia i Empresa, Jordi Gallardo, en la visita ahir a la Comunitat de Madrid.

TROBADA BILATERAL

Madrid celebra l’arribada de vols des de la Seu d’Urgell

El ministre de Presidència, Econo-
mia i Empresa, Jordi Gallardo, es va 
reunir ahir a Madrid amb el conse-
ller d’Economia, Hisenda i Treball de 
la Comunitat de Madrid, Javier Fer-
nández-Lasquetty. En el decurs de la 
trobada es van tractar diversos temes 
d’interès bilateral, com és el cas de la 
posada en marxa de la línia aèria en-
tre l’Aeroport d’Andorra-La Seu d’Ur-
gell i Madrid, que a partir del 17 de 
desembre comptarà amb una ruta re-
gular els divendres i diumenges. Ga-
llardo va destacar que «ha estat una 
bona oportunitat per compartir el 
moment de diversificació econòmi-
ca d’Andorra i els reptes que des del 
Govern ens hem plantejat». «La ru-
ta aèria que posem en marxa apropa 
més Andorra i Madrid i és molt im-
portant que es doni a conèixer tant 
a nivell turístic com empresarial. La 
rebuda no pot haver estat més posi-
tiva per les autoritats madrilenyes», 
va afegir. Per la seva banda, Fernán-
dez-Lasquetty va manifestar que «ce-
lebrem que per fi hi hagi vols directes 
entre Andorra i Madrid, i que servei-

Gallardo es reuneix amb el seu homòleg de la Comunitat de Madrid, que creu que l’aeroport serà una «via» per al turisme i els negocis
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xin com una nova via molt més ràpi-
da no només per als intercanvis turís-
tics sinó també pels de negoci». «Per a 
Madrid és molt positiu, fins i tot ens 
demanàvem com era possible que en-
cara no hi hagués aquesta connexió 
aèria amb Madrid i la resta del món», 
va assenyalar. 

El conseller madrileny d’Econo-
mia, Hisenda i Treball també va ma-
nifestar que un altre dels temes cen-
trals de la trobada van ser «les opor-
tunitats econòmiques i com podem 
afavorir que les empreses andorra-
nes i espanyoles puguin augmentar 
els intercanvis econòmics i invertir 
mútuament en els dos països». Paral-
lelament es va començar a treba-
llar en l’organització d’unes jorna-
des d’intercanvi empresarials entre 
Andorra i la Comunitat de Madrid. 
Lasquetty va recordar que «Madrid 
atrau el 76% de la inversió estrange-
ra que es rep a Espanya i al mateix 
temps moltes empreses madrilenyes 
inverteixen a l’exterior». «Estic segur 
que amb aquestes accions hi haurà 
un major creixement de les empre-
ses que trobaran oportunitats als dos 
països», va apuntar. 

D’altra banda, ahir al matí Gallar-
do va participar en diverses reunions 
de treball, organitzades per Andor-
ra Business, per promocionar Andor-
ra com a destinació d’inversió i nego-
cis amb representants de les princi-
pals consultores espanyoles, bufets 
d’advocats, periodistes econòmics i 

empreses tecnològiques. També es 
va parlar de projectes estratègics de 
l’Executiu com la creació d’una zona 
franca, el desenvolupament del sec-
tor dels e-Sports, la regulació per fo-
mentar l’economia digital i l’aposta 
pels projectes d’innovació i Big Data, 
segons va informar el Govern. H 

El ministre també 
manté trobades amb 
consultores, bufets 
d’advocats, periodistes i 
empreses tecnològiques

Marian Sanchiz



